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ČESKO: Řeporyjský starosta Pavel Novotný se kaje za své kontroverzní twitterové výroky
ohledně kauzy brněnské primátorky Markéty Vaňkové. Uvedl, že po ní si v ODS „může
dělat, co chce, a nemůže se mu už nic stát“. Nakonec svůj tweet smazal a televizi CNN
Prima NEWS to zdůvodnil tím, že jeho slova týkající se kokainové aféry mohla být špatně
pochopena.

„Těší mě, že to paní kolegyně Vaňková přežila. Víte, jak já nekradu a dělám si jinak, co chci, tak se
mi po tomhle v ODS už nemůže nic stát. Asi blbý signál pro voliče, ale pro zlobivé dítě strany je to
den jako malovanej,“ vyjádřil se řeporyjský starosta Pavel Novotný na Twitteru k tomu, že jeho
domovská strana nezasáhla proti Markétě Vaňkové v kauze s bílým práškem, která vyšla najevo
zpětně po několika letech.

Novotný nakonec vyjádření ze svého twitteru odstranil a CNN Prima NEWS vysvětlil, že tak učinil,
aby nebylo veřejností i ODS špatně chápáno. „Říkal jsem si, že by to mohlo být špatně pochopeno.
Například že bych mluvil o fetování. To ale v žádném případě. Mluvil jsem úplně o ničem jiném,“
snažil se starosta pražských Řeporyjí později uvést situaci na pravou míru.

„Já nekradu a můžu úplně cokoliv. Že se mi nemůže nic stát. Pokud nekradu, tak si můžu dělat, co
chci,“ pozměnil poté ke kokainové aféře Vaňkové svůj komentář.

To, že ODS přesto brněnské političce vyjádřila podporu, a Vaňková proto setrvá v pozici primátorky,
je podle Novotného v pořádku, byť se to voličům ODS nemusí líbit. „Je to špatný signál pro voliče
ODS. Pro mě jako zlobivé dítě je to den jako malovaný. Nemůže se mi nikdy nic stát,“ doplnil Pavel
Novotný.

Na Vaňkovou se to sype

Komedie pokračuje. Tak někteří politici komentují kokainovou aféru brněnské primátorky
Markéty Vaňkové (ODS), která včera oznámila, že test na drogy, který si nechala udělat v
laboratoři v souvislosti s kauzou fotografie, na níž je zachycena s bílým práškem, byl
negativní. Dělání si testu ale například Robert Šlachta z hnutí Přísaha či poslanec Jiří
Mašek (ANO) považují spíše za výsměch a měla by ze své funkce odstoupit.
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Kontroverzní fotografie, na níž je společně se svým náměstkem Robertem Kerndlem zachycena u
bílého prášku připomínajícího kokain, vznikla podle Vaňkové před dvěma nebo třemi lety.

Aby Vaňková i náměstek Kerndl vyvrátili podezření, že si společně dávali kokain, absolvovali
v toxikologické laboratoři Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně test na drogy a ve středu oznámili,
že přinesl negativní výsledek, informoval server iDNES.cz.

Ke kauze se vyjádřil Robert Šlachta (Přísaha), který se Vaňkové pro test na drogy na Facebooku
vysmál. „Tak to si dejte. Vaňková si udělala test na drogy a vyšel jí negativní. No bodejť by ne, když
před ním odjela na týden na dovolenou. Asi na detox. A pak slavně podstoupila test z moči. Z krve
poznáte kokain přibližně jeden až dva dny, v moči tři až čtyři dny. Proč nešla na test hned? A proč až
teď, týden od vypuknutí kauzy?“ pozastavuje se.

„Takový test je jen laciné PR, primátorka by měla odstoupit i vzhledem k tomu, že na dané fotce byly
vidět jak drogy, tak peníze. No, ale její odéeska ji, jak vás asi překvapí, podržela a primátorkou
zůstává, není se čemu divit,“ doplnil Šlachta, bývalý policista.

Opoziční poslanec Jiří Mašek testy na drogy označil rovnou za komedii. „Tak nám Vaňková
podstoupila po dovolené test na drogy. Zpátky do kanceláře se v pondělí po dovolené vrátila
brněnská primátorka Markéta Vaňková a její náměstek Robert Kerndl (oba ODS). Do pracovního
režimu se zapojili poprvé od skandálu s fotografií, která oba zachycuje ve zjevně veselé náladě s
bílým práškem.

Aby rozptýlili vzniklé pochybnosti, oznámili v pondělí, že podstoupili laboratorní testy na drogy. Jak
se říká, ‚vlk se nažral a koza zůstala celá‘. Komedie pokračuje. Jasně že bude negativní. Přece se
nenechám dobrovolně testovat, dokud si nepotvrdím, že jsem čistej,“ glosuje situaci Mašek, který
rovněž uvedl, že zůstává v moči 3–4 dny; ve vlasech 90 dní; v krvi 1–2 dny.

„A tady zpovykaná politička je nachytaná ve skupině, která si dává lajničku, a krom ‚ponižujícího‘
testu na drogy po krátké neplánované dovolené se jí nic nestane. Policii nezajímá, kde se ty drogy
vzaly. Směšné,“ dodává Mašek na závěr svého komentáře.

V souvislosti s tím, zda náměstek Kerndl užívá drogy, se také na netu šíří jeho odpověď novináři
během tiskové konference, kdy dotazován, zda má zkušenost s tvrdými drogami, je ale vyhýbavá.
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„Pan náměstek odpoví tak, jak občas pan náměstek odpovídá – pan náměstek není určitě svatým
mužem,“ uvádí Kerndl. Na další otázku, zda to znamená, že se dostal do situace, kdy jsou před ním
drogy, Kerndl opakovaně uvádí: „Dívejte, znovu říkám, pan náměstek Robert Kerndl není svatým
mužem.“



Brněnský klub zastupitelů Společně a oblastní rada ODS Brno-město přijaly vysvětlení primátorky



Markéty Vaňkové (ODS) i jejího náměstka Roberta Kerndla (ODS) týkající se fotografie ze sociálních
sítí, na níž jsou zachyceni s bílým práškem, a vyjádřili jim tím podporu.

Primátorka televizi Nova řekla, že neví, zda je fotka skutečná, nebo jde o fotomontáž. Mohla by podle
ní pocházet ze setkání s náhodnými lidmi v centru Brna před dvěma třemi lety.

„Byli jsme na společenské události, která se protáhla do nočních hodin, a když jsme se vraceli,
narazili jsme v centru na skupinu mladých, veselých lidí, se kterými jsme se dali do řeči a strávili s
nimi několik desítek minut,“ řekla.
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